
 

HLAVNÍ M ĚSTO PRAHA 

MAGISTRÁT HLAVNÍHO M ĚSTA PRAHY 

Zápis z jednání 

 

Pro Protidrogová komise Rady HMP 

Přítomni 

mjr. JUDr. Jaromír Badin, PhDr. Ivan Douda, Mgr. Kateřina Halfarová, Mgr. Jana 
Havlíková, Mgr. Nina Janyšková, Ing. Ivo Kačaba, MUDr. Hana Karbanová, Mgr. Sylva 
Majtnerová Kolářová, MUDr. Petr Popov, PaedDr. Petr Přecechtěl, PaedDr. Martina 
Richterová Těmínová, Mgr. Tomáš Řezník, Mgr. Jan Žufníček 

Omluveni Ing. Radek Lacko, Mgr. Ondřej Počarovský, Mgr. Jindřich Vobořil  

Věc 
Zápis z 5. jednání Protidrogové komise Rady HMP, které se konalo 
dne 9. 5. 2016 od 14.45 hodin v zasedací místnosti č. 135, Nová radnice, Praha 1, 
Mariánské nám. 2 

Zpracoval MUDr. Alena Weberová Počet stran 4  Datum 12. 5. 2016 

 

  

Jednání zahájila v 15.00 z pověření radního R. Lacka N. Janyšková, přítomno 13 členů ze 16, komise je 
schopna usnášet se. 
Přítomní viz prezenční listina, která je součástí zápisu. 

Program jednání:  

1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 11. 4. 2016 

3.  Strategické materiály protidrogové politiky HMP - Akční plán – hodnocení plnění stávajícího 

a příprava AP na období 2017 a 2018 

4. AntiFetFest 2016 

5. Výroční zpráva o realizaci protidrogové politiky hlavního města Prahy v roce 2015 – I. pracovní 

verze 

6. Sekce při PK RHMP 2016 

7. Konference a semináře 

8. Aktuální informace 

ad 1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Schválení programu s přesunutím bodu 6 před bod 3 bez připomínek. 
Hlasování v 15.02, přítomno 13 členů, pro hlasovalo 13 členů. 

Ověřovatelem je navržena J. Havlíková. 
Hlasování v 15.03, přítomno 13 členů, pro hlasovalo 13 členů. 

ad 2. Schválení zápisu z jednání dne 11. 4. 2016 

Schválení zápisu bez námitek. 
Hlasování v 15:04, přítomno 13 členů, pro hlasovalo 13 členů. 
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ad 6. Sekce při PK RHMP 2016 

Sekce primární prevence 
O práci sekce informoval vedoucí sekce J. Žufníček. Sekce se sešla 5. 5., hodnotila stávající akční plán 
primární prevence a jednala o změnách v grantovém řízení pro rok 2017. Akční plán primární prevence 
rizikového chování dětí a mládeže na území hl. m. Prahy na období 2017 až 2020 bude navazovat na 
schválený akční plán primární prevence rizikového chování v hlavním městě Praze na období 2014 – 
2016, který byl schválen spolu s Koncepcí primární prevence rizikového chování dětí a mládež na 
území hl. m. Prahy na období 2014 až 2020 v roce 2014. V rámci přípravy nového akčního plánu se 
budou realizovat SWOT analýzy se školními metodiky prevence a metodiky prevence v PPP. Zároveň 
bude provedeno šetření rizikového chování u žáků základních a středních škol.  

Zásadní změny v trendu primární prevence se neplánují. Pouze se bude rozšiřovat grantový program, 
aby si mohly organizace, poskytující akreditované vzdělávání, žádat o poskytnutí příspěvku na 
plošnější a dlouhodobější vzdělávání pedagogů.  

N. Janyšková se domnívá, že vzdělávání pedagogických pracovníků z grantových peněz není 
systémové, a že by toto mělo zajišťovat MŠMT prostřednictvím svých vzdělávacích institucí. 
Vzdělávání tohoto typu by mělo být zařazeno do celoživotního vzdělávání pedagogů. Dále upozornila, 
že pokud by byla tato priorita zahrnuta do grantového řízení, pak bude znamenat další potřebu zvýšení 
finančních prostředků na primární prevenci.  

Vzhledem k faktu, že se primární prevence rizikového chování v HMP oddělila od protidrogové 
prevence (vlastní strategické materiály, podkapitola rozpočtu HMP), je nutné rozdělit rozpočet HMP 
pro rok 2017 podle vyhlášených grantových programů. Fakticky výše rozpočtu stoupá, ale zvýšení se 
týká pouze podkapitoly primární prevence a grantový program pro městské části není v rozpočtu vůbec 
zohledněn. Současně bude nutné navýšit finanční prostředky na nové služby, které vznikly za podpory 
HMP – Adiktologická ambulance SANANIM (Žitná 51, Praha 2) a Adiktologické Centrum Praha 12. 

M. Richterová Těmínová doporučuje zaměřit vzdělávání pedagogů na zdravé ovzduší ve škole, nikoliv 
pouze na šikanu.  

S. Majtnerová Kolářová upozornila na nebezpečí zneužití rychle naučeného v praxi s dětmi.  

I. Kačaba se domnívá, že systém celoživotního vzdělávání je spíše v kompetenci odborů školství – 
Magistrátu i městských částí – dle zřizovatelské role. 

Usnesení: 
PK RHMP doporučuje rozdělení rozpočtu pro rok 2017 tak, aby kopírovalo vyhlášené grantové 
programy. 

Hlasování v 15.30, přítomno 13 členů, pro hlasovalo 13 členů. 

Sekce Harm Reduction (HR) 
O jednání sekce informovala S. Majtnerová Kolářová. Sekce se sešla 2. 5. 2016.  

Všechny terénní programy se účastnily jednání s Policií ČR a zástupci MČ Praha 1. Všichni se dohodli, 
že ve Františkánské zahradě nebudou probíhat terénní programy, ale naopak policie se bude snažit 
snížit počet uživatelů návykových látek v této lokalitě. 

Pracovníci Proximy Sociale zjistili, že na MČ Praha 13 se zvýšil počet mladistvých, kteří pijí alkohol 
na veřejnosti. 

Výměny v herně na Masarykově nádraží probíhají pod dohledem policie (společné hlídky policie 
a Armády ČR). 

Počty klientů kontaktních center i terénních programů jsou stabilní. 

Z prostředků norských fondů bude možno na přechodnou dobu cca jeden měsíc ubytovat klienty 
s psychiatrickou diagnózou bez domova tak, aby si mohli zajistit lékařskou péče nebo obstarání 
dokladů. 
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ad 3. Strategické materiály protidrogové politiky HMP - Akční plán – hodnocení plnění stávajícího 
a příprava AP na období 2017 a 2018 

N. Janyšková informovala, že probíhá vyhodnocování akčního plánu s koordinátory. Vyzvala vedoucí 
sekcí, aby plnění a nové návrhy projednali v sekcích. Stanoví termíny pro odevzdání zpracovaných 
podkladů pro akční plán i výroční zprávu za rok 2015. 

Schválené dokumenty jsou k dispozici na webu: 
http://www.praha.eu/jnp/cz/o_meste/magistrat/odbory/odbor_zdravotnictvi_socialni_pece/protidrogova
_politika/strategicke_dokumenty/index.html. 

J. Havlíková informovala, že akční plán pro primární prevenci bude zpracován až na základě 
podzimních průzkumů. 

M. Richterová Těmínová doporučila stanovit priority pro první rok a na základě těchto formulovat 
i požadavek na sestavení rozpočtu 2017. 

Úkoly z minulého jednání: 
1) zhodnocení stávajícího AP tak, aby bylo předloženo k jednání komise 13. 6.; 
2) příprava nového AP 2017-2018 – N. Janyšková doporučuje přípravu v pracovní skupině 

vedoucích sekcí a přizvaných expertů, termín pro předložení komisi je 13. 6. 2016. 
N. Janyšková svolá jednání pracovní skupiny do 25. 5. tak, aby komise dostala dílčí návrh na červnové 
jednání. 

ad 4. AntiFetFest 2016 

J. Havlíková informovala o průběhu soutěže a hodnocení filmů. Do soutěže bylo přijato 49 filmů, 
z nichž jeden byl městskou částí vyřazen. Do finále, které proběhne v Kině Lucerna 14. června 2016, 
postoupilo 7 filmů v kategorii ZŠ a 4 filmy v kategorii SŠ. Finálového promítání se zúčastní zástupci 
městských částí. Porota bude zasedat 16. 5. 2016. 

ad 5. Výroční zpráva o realizaci protidrogové politiky hlavního města Prahy v roce 2015 

N. Janyšková připravuje výroční zprávu dle požadavků a osnovy Rady vlády pro koordinaci 
protidrogové politiky. Vzhledem k tomu, že Hygienická stanice hl. m. Prahy ukončila činnost oddělení 
drogové epidemiologie, je zpracování některých dat pouze na základě jednotlivých výročních zpráv 
organizací velmi obtížné. 

Výroční zpráva bude rozeslána ke kontrole a doplnění údajů.  

V 16.00 odešla S. Majtnerová Kolářová, přítomno 12 členů. 

ad 7. Konference a semináře 

 
Termín 
(datum, čas): 

Akce Místo konání 

18. 5. 
9:00-15:00 

Pražské fórum primární prevence na téma 
sdílení dobré praxe ve školské primární 
prevenci rizikového chování 

Nová radnice, Mariánské nám. 2, 
Praha 1 

14. 6. 
9:00-14:00 

AntiFetFest – celopražské kolo Kino Lucerna, Praha 1 

24. 11. 2016 Konference Proxima Sociale Podolská vodárna, Praha 4 
31. 10. - 1. 11. 
9:00-16:00 

Konference Primární prevence rizikového 
chování 

Klinika adiktologie VFN A 1. LF UK - 
Nová radnice, Mariánské nám. 2, 
Praha 1 
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N. Janyšková informovala o průběhu AT konference, která byla tradičně velmi kvalitní. Příští AT 
konference na Seči se uskuteční 4. - 8. června 2017. 

ad 8. Aktuální informace 

• Adiktologické centrum v Praze 12 

Objekt bude rekonstruován MČ Praha 12, finanční prostředky poskytne hl. m. Praha – musí projednat 
Zastupitelstvo HMP, dále pak znovu MČ Praha 12 v souladu s pravidly pro zadávání veřejných 
zakázek. V současné době není jasná ani výše požadavku MČ Praha 12 na investice, ani kapitola, ze 
které investiční dotace bude uvolněna. 

I. Kačaba vyjádřil obavy, aby vůle MČ Praha 12 nepřišla kvůli průtahům nazmar. 

I. Douda opakovaně upozornil, že provoz centra v Praze 2, Španělské ulici končí v listopadu.  

• Dotace Ministerstva zdravotnictví (MZ) 

M. Richterová Těmínová informovala o výsledku dotačního řízení MZ. Výsledek se výrazně liší od 
doporučení krajské koordinátorky. Výrazně navýšená je dotace pro Nemocnici Milosrdných sester 
sv. K. Boromejského v Praze.  

 

V 16.17 odešel J. Badin a P. Popov, přítomno 10 členů.  

 
 
 
 
Jednání bylo ukončeno v 16.25 hod. 
 
 
 
 
 
Zápis ověřila: 
 
 
 
 .................................................. .................................................. 

 Mgr. Jana Havlíková Ing. Radek Lacko 
 členka PK RHMP předseda PK RHMP 


